
 
 

  

 

 

 

Commissie 3 

Notulen                                                                     Zitting van 5 december 2023 
 

 

 

 

Samenstelling: 
Aanwezig: 
De heer Kurt Persegael, voorzitter; De heer Hannes Anaf, raadslid; De heer Achraf El Yakhloufi, raadslid; De heer 
Ludwig Nietvelt, raadslid; De heer Koen De Busser, raadslid; De heer Jeff Dierckx, raadslid; De heer Jan Van 
Steenbergen, raadslid; De heer Kevin Janssen, raadslid; De heer Peter Roes, raadslid; De heer Eric Vos, raadslid; 
De heer Bart Voordeckers, raadslid; De heer Wout Schafraet, raadslid. 
Mevrouw Charlotte Verboven, secretaris. 
 
Zijn eveneens aanwezig: 
De heer Luc Debondt, raadslid; De heer Wilfried Sylverans, raadslid. 
 
 
5 december 2023 19:30 - De voorzitter opent de openbare zitting 
 

 
 

1. Goedkeuring verslag vorige vergadering 
 
Notulen 
Het verslag van de vorige vergadering werd goedgekeurd. 
 
 

 
 

2. Samenwerkingsovereenkomst met C.G.G Kempen werkingsjaren 2024-2027 inzake de projecten 
alternatief gerechtelijke maatregelen 

 
Toelichting 
Het Agentschap Justitie en Handhaving vraagt om in het kader van de subsidiëring van de gerechtelijke alternatieve 
maatregelen een overeenkomst af te sluiten met het Centrum voor Geestelijke Gezondheidszorg  (C.G.G. Kempen). 
Het vorige samenwerkingsakkoord werd opgemaakt voor de jaren 2020-2023.  Er dient een nieuw 
samenwerkingsakkoord opgemaakt te worden voor de periode 2024-2027.  
 
Notulen 
Aan de hand van een ppt geeft Bob Raets toelichting bij dit punt. 
 
Jan Van Steenbergen vraagt hoeveel personen er vorige periode begeleid werden en hoeveel personen er waren die 
teruggekomen zijn. 
Bob Raets geeft mee dat er voor 2023 120 nieuwe aanmeldingen waren. Het voordeel voor die mensen van het 
werken met C.G.G. is dat ze de verplichte begeleiding kennen waardoor ze soms ook een vrijwillige begeleiding 
laten opstarten.  
Jan Van Steenbergen vraagt ter verduidelijking of deze mensen de kans krijgen om terug te komen, moest dat nodig 
zijn.  
Bob Raets kan dat bevestigen en dat zal ongetwijfeld al gebeurd zijn. Exacte cijfers hierover zullen opgevraagd 
worden en toegevoegd worden aan het verslag. 
 
 

 
  



 
 

  

3. Inname van standpunten over de dagorde van de algemene vergadering van vzw JeP op 12 
december 2023  

 

Toelichting 

De gemeenteraad gaat over tot inname van standpunten over de dagorde van de algemene vergadering van vzw 
Jeugdprogrammatie (JeP).  De gemeenteraad keurt de begroting 2024 van extern verzelfstandigd agentschap vzw 
JeP goed. De gemeenteraad keurt de aanstelling van de bedrijfsrevisor goed. De gemeenteraad gaat akkoord met 
het benoemen van nieuwe bestuursleden.  

 

Notulen 
Aan de hand van een ppt geeft Dieter Pelckmans toelichting bij dit punt. 
 
Eric Vos vraagt om het project Droom(t)huis even inhoudelijk te willen schetsen, want dit is de eerste keer dat hij hier 
iets van verneemt. Ook zou hij graag een toelichting op een volgende commissie willen over de evolutie van het 
gebouwenfonds en wat er nog van grote projecten zit aan te komen. 
Dieter Pelckmans legt uit dat dit een project is met een externe partner. Er wordt een wandeling georganiseerd in 
Turnhouts natuurgebied met de focus op lagere schoolkinderen waarbij een verhaal wordt verteld doorheen deze 
wandeling. De Stad zorgt voor speelelementen (voornamelijk houten speeltuigen) tijdens de wandeling om deze 
attractiever te maken.  
Jan Van Steenbergen merkt op dat er een groot verschil is in negatief resultaat ten opzichte van vorig jaar en vraagt 
vanwaar dit komt. 
Jan Van Otten zegt dat dit duidelijk zal worden in de volgende toelichting. 
 
Naar aanleiding van de vraag van Eric Vos rond het project Droom(t)huis, heeft Dieter Pelckmans hierover nog het 
volgende meegedeeld: 
‘Het project verbindt verschillende generaties en culturen door bijzondere leeservaringen aan te bieden die een 
ingang vormen naar het erfgoed van de streek. Via 2 ‘lees-beleef-routes’ worden verschillende verhalen verteld 
omtrent migratie in en uit de Kempen, vroeger en nu. Die routes, met een artistieke installatie in de vorm van een 
houten huisje, worden geïnstalleerd in Turnhout en Merksplas, en zullen voor iedereen toegankelijk zijn. Naast een 
educatief luik in scholen uit de wijde omgeving, rond de thema's migratie, communicatie en het concept 'thuis', wordt 
er sterk ingezet op een ruime ontsluiting, met een hoge toeristische belevingswaarde. Via een schrijf- en 
tekenwedstrijd i.s.m. de bibliotheken exploreren jongeren hun eigen familiegeschiedenis. Een grote diversiteit aan 
doelgroepen participeert: anderstalige nieuwkomers, jongeren, leerlingen hout en bouw, studenten in de 
lerarenopleiding, kunstenaars, erfgoedverenigingen, en mensen met een recent of ouder migratieverhaal. 
 
Vanuit de jeugddienst (en met middelen vanuit JEP) zullen we zorgen voor de nodige speelelementen op de route in 
Turnhout. Op deze manier wordt de wandeling aantrekkelijker voor kinderen en jongeren. De afstemming rond welke 
speelelementen zal doorheen het project gebeuren.  

 
Er zijn nog andere diensten betrokken: bib, toerisme en archief. ‘ 
 
 

 
 

4. Vakantieaanbod JeP vzw 
 
Toelichting 
Op basis van bevragingen en evaluaties werkte de jeugddienst een voorstel uit voor een vernieuwd vakantieaanbod. 
We lichten dit voorstel kort toe.  
 
Notulen 
Aan de hand van een ppt geeft Dieter Pelckmans, na inleiding van Jan Van Otten, toelichting bij dit punt. 
 
Jan Van Otten geeft nog mee, naar aanleiding van de vraag van collega Van Steenbergen over het negatief 
resultaat, dat dit komt door de eenmalige kost die er is van het project droom(t)huis en 10 000 euro extra aan 
duurzaam speelmateriaal dat werd aangekocht. 
 
Jeff Dierckx vraagt of er gewerkt/gespeeld wordt met snoepgroenten om variatie te hebben. 
Dieter Pelckmans denkt niet dat dit al gedaan wordt. Maar hij vindt het wel een goede suggestie en hij zal dit 
meenemen om verder te bekijken. 
Jan Van Steenbergen vraagt of men geen schrik heeft dat men te weinig animatoren zal vinden. 
Dieter Pelckmans deelt mee dat dit na corona een probleem was, maar vorig jaar was dat al niet meer het geval. 
Men heeft toen zelfs animatoren moeten weigeren. De pool om uit te vissen is ook groter geworden door het 
wegvallen van ‘Turnhout Speelt’. Maar men blijft hier wel alert voor. 
Peter Roes vraagt of er ook een limiet gezet wordt op het aantal animatoren. 
Dieter Pelckmans zegt dat dat op dit moment niet het geval is. Elk jaar wordt er een prognose gemaakt op basis van 
de vorige jaren. Er moeten voldoende mensen voorzien worden om het behapbaar te houden. 



 
 

  

Bart Voordeckers denkt dat het interessant kan zijn om een oproep te doen naar partnerverenigingen die eventueel 
ook mee willen participeren in het vakantieaanbod. En zeker in de herfst-, kerst- en krokusvakantie, doordat de 
concentratie van de Stad op de zomer- en paasvakantie ligt. Dit is voor hen ook een oportuniteit om in beeld te 
komen. 
 
 

 
 

5. Inname van standpunten over de dagorde van de algemene vergadering van vzw Kinderopvang 
Turnhout op 12 december 2023 

 

Toelichting 

De gemeenteraad keurt de dagorde van de algemene vergadering van 12 december 2023 goed met volgende 
agendapunten: 

• goedkeuring verslag van de algemene vergadering van 27 juni 2023 

• goedkeuring wijziging budget 2023 

• goedkeuring begroting 2024 

• data algemene vergadering 2024 

 

Notulen 

Aan de hand van een ppt geeft Anke Hendrickx toelichting bij dit punt. 

 

Eric Vos vraagt wat meer duiding over de vermindering van budget van persoon van meer dan 400 000 euro, wat 
wordt toegewijd aan de indexering die hoger werd ingeschat.  

Anke Hendrickx verduidelijkt dat de aangegeven verschillen voor 2023, verschillend zijn aan de originele begroting 
en niet ten opzichte van 2022 en de aangegeven verschillen voor 2024 zijn wel ten opzichte van 2023. Men had ook 
verwacht dat de nieuwe locatie al zou openen in 2023. Dat zat daar ook nog in vervat.  

Eric Vos doet nog een suggestie: de bijdrage van ouders is minder dan 10%, terwijl het voor ouders per kind al een 
hele hap uit het gezinsbudget is, bij sommigen. Het lijkt hem goed om te communiceren dat de resterende 90% 
gedragen wordt door Vlaanderen én de Stad. Hij denkt dat ouders er geen weet van hebben hoeveel de Stad en 
Vlaanderen hieraan bijdragen.  

 

 

 
 

6. Aangepast subsidiereglement ‘Ondersteuning opstartende initiatieven kinderopvang’ 
 
Toelichting 
Het huidige reglement wordt aangepast aan de geldende regelgeving 
 
Notulen 
Aan de hand van een ppt geven Ruben Luyckx en Jan Van Otten toelichting bij dit punt. 
 
Bart Voordeckers vraagt of de mensen die willen instappen in het verhaal van kinderopvang, ondersteund en 
begeleid worden. Want door de forse financiële ondersteuning die zij nu mogelijks krijgen, zullen mensen sneller 
geneigd zijn om toch in te stappen, waar ze dat eerst misschien niet van plan waren. Met een slecht businessplan 
zullen zij het engagement om zes jaar open te blijven, niet kunnen nakomen.  
Jan Van Otten deelt mee dat Hild Peeters daar de ondersteunende rol biedt. Zo worden alle starters mee in het 
verhaal genomen. Het is heel belangrijk dat er een goede ondersteuning wordt aangeboden aan alle organisatoren.  
Jan Van Steenbergen vult daarbij aan dat er misschien extra criteria moet worden opgenomen in het reglement om 
te kunnen/mogen starten. En hij vraagt ook nog hoe het komt dat Turnhout de tweede slechtste centrumstad is wat 
kinderopvang betreft.  
Jan Van Otten verduidelijkt dat dit historisch zo gegroeid is en dat Turnhout stiefmoederlijk behandeld wordt door 
Vlaanderen. Sinds 2017 is onze Stad een stuk diverser geworden. Het is heel belangrijk dat starters vooraf goed 
ingelicht worden zodat zij weten waar ze aan beginnen. 
Jan Van Steenbergen deelt mee dat men startes moet informeren dat ze de 2 000 euro, die men verkregen heeft bij 
de opstart, zullen moeten terugbetalen. 
Koen De Busser vindt ook dat er evaluatiemomenten moeten voorzien worden en niet alleen ondersteuning moet 
aangeboden worden. 
Wout Schafraet geeft nog mee dat de grote uitdaging erin bestaat om mensen te blijven motiveren om de job die ze 
graag willen doen, blijven doen. En dat is vaak niet het geval omwille van de slechte verloning. Het is ook belangrijk 
om de gekwalificeerde mensen te behouden en niet alleen maar ondersteuning te bieden om nieuwe plaatsen te 
creeëren. Er zijn enorm veel gediplomeerde mensen om de job te kunnen doen.  



 
 

  

Jan Van Otten legt uit dat het daarom opengeschreven wordt naar nieuwe starters, maar ook bijvoorbeeld naar 
Zorggroep Orion, of een werkgever die opvang wil bieden aan zijn werknemers. Bestaande kinderopvangen die 
uitbreiden kunnen ook mee instappen in het verhaal.  
Jan Van Steenbergen vat samen dat er een budget is van negentigduizend euro per jaar. Stel dat er een groot bedrijf 
mee instapt in het verhaal: wat dan voor andere beginners? Wordt die subsidie dan ingehouden of doorgeschoven 
met voorrang naar volgend jaar?  
Jan Van Otten zou het goed vinden als er zo’n bedrijven mee zouden instappen. Hij zou het top vinden als die 
negentigduizend euro elk jaar zou opgebruikt zijn.  
Ludwig Nietvelt vraagt wat er gebeurt als een bedrijf met enkel werknemers van buiten Turnhout instapt.  
Jan Van Otten zegt dat die kinderen misschien al ergens in Turnhout in de kinderopvang zitten en dan komen die 
plaatsen weer vrij voor andere kinderen. Dat moet dan bekeken worden.  
Kurt Persegael deelt mee dat er vanuit het RIT ingezet geweest is op zo’n bedrijven. Hij vraagt of er zicht is op 
bedrijven die kinderopvang aanbieden.  
Jan Van Otten weet dat er één bedrijf in Limburg is. Er waren contacten met een bedrijf dat zou werken met 
dienstencheques en het ziekenhuis had ook interesse.  
Hannes Anaf geeft mee dat dit ook in de plannen van Vlaanderen zit. Hij vindt het goed dat Turnhout zelf stappen 
aan het zetten is om hieraan tegemoet te komen. Maar eigenlijk is het de taak van Vlaanderen om voor elk kind 
opvang te voorzien. 
Eric Vos vindt het goed dat dit duidelijk in beeld werd gebracht zodat het dossier voor Vlaanderen veel steviger is. Hij 
denkt dat het zinvol kan zijn om na te gaan hoe het komt dat de meest kwetsbaren minder toegang hebben tot 
kinderopvang. Er zijn nu heel wat initiatieven. Het vergt wat onderzoekswerk om na te gaan waarom sommige 
keuzes gemaakt worden en om dan op één of andere manier invloed hierop uit te oefenen.  
Jan Van Otten denkt dat die cijfers uit het loket te halen zijn en hoe die zich verhouden ten opzichte van elkaar. 
Eric Vos vraagt of de Stad hierin iets kan betekenen. Hij vraagt nog of er onderzoek geweest is naar het potentieel. 
Vanwaar het aanvoelen van 45 plaatsen?  
Jan Van Otten zegt dat het vooral vanuit financieel overwicht gekomen is. Doordat het Bouwschen Pad een 
gesubsidieerde kinderopvang werd, kwam er budget vrij om zo’n initiatief te nemen. Het vorige reglement was 
eigenlijk een lachertje. Er wordt gehoopt dat die negentigduizend euro per jaar op is, zodat de extra plaatsen 
gecreëerd kunnen worden.  
Eric Vos vindt 45 plaatsen op zo’n korte tijd wel ambitieus. 
Jan Van Otten zegt dat er ook gekeken wordt naar mensen die al kinderopvang aanbieden, maar ook naar mensen 
voor wie dit misschien dat extra steuntje in de rug kan zijn om te starten met kinderopvang.  
 
 

 

 
7. Overdracht kinderdagverblijven vzw Kinderopvang naar Zorggroep Orion vanaf 1 april 2024 

 
Toelichting 
In het bestuursakkoord 2020 - 2024 staat: ‘We onderzoeken of de reguliere stedelijke opvang (Slabbers & co) niet 
beter kan worden ondergebracht binnen de zorggroep Orion, om zo aan schaalvergroting en kruisbestuiving te 
kunnen doen.’ In het strategisch meerjarenplan is de actie ‘ we onderzoeken welke bestuursvorm het meest efficiënt 
is voor het organiseren van kinderopvang’ opgenomen.  
Ondertussen werd dit onderzoek afgerond en ging het college van burgemeester en schepenen van 15 juni 2023 
principieel akkoord met de overdracht van de kinderdagverblijven van de vzw Kinderopvang naar Zorggroep Orion. 
De gemeenteraad hecht goedkeuring aan de overdracht van de kinderdagverblijven van de vzw Kinderopvang naar 
Zorggroep Orion vanaf 1 april 2024. 
 
Notulen 
Aan de hand van een ppt geven Ruben Luyckx, Bart Michielsen en Jan Van Otten toelichting bij dit punt. 
 
Wout Schafraet vraagt meer uitleg over de motivatie. Hij vindt het niet duidelijk waarom de voordelen beter te 
organiseren/realiseren zijn binnen Orion. Ten tweede vraagt hij of het behouden van het bestaande statuut van het 
personeel gebonden is aan een bepaalde termijn. En is hierover een akkoord van de vakbonden? Hij vraagt ook of 
de indexering van twee procent ook wordt doorgevoerd als de inflatie hoger is dan twee procent. 
Luc Op de Beeck antwoordt dat de kinderopvang in een grotere organisatie wordt getrokken waardoor er een 
bredere overhead is om dingen te kunnen realiseren. Er zijn ook meer tools aanwezig om de kwaliteitscontrole te 
kunnen doen. Zij hebben hier al heel wat ervaring mee doordat ze dit al meer dan vijftig jaar doen. Dat is iets waar zij 
sterk op kunnen inzetten, op de kwaliteitsverhoging. Zorggroep Orion heeft een eigen communicatiedienst waardoor 
de communicatie makkelijker en sneller kan verlopen naar ouders toe. Er zal ook makkelijker geswitched kunnen 
worden in personeel, moest er een tijdelijk personeelstekort zijn. Ook kan de verandering van zorgpersoneel van 
ouderen naar zorgpersoneel van kinderen sneller en makkelijker doorgevoerd worden. Op die punten kan er 
verbetering aangebracht worden. Er wordt gekeken naar de mogelijkheid om extra kindplaatsen te voorzien. Het 
ziekenhuis zou daar een grote partner in kunnen spelen. Dat is een specifieke opvang voor ziekenhuizen, onder 
andere omdat het om een ploegenstelsel gaat. Maar het biedt mogelijkheden om verbindingen te kunnen maken. De 
vraag rond het statuut van personeel: er wordt een eigen RPR gecreëerd. Nieuwe mensen krijgen het nieuwe 
statuut. Het bestaande personeel behoudt zijn/haar statuut en dat dooft uit wanneer zij de job niet meer uitoefenen.  
Wout Schafraet vraagt of er wat meer uitleg kan gegeven worden rond het nieuwe statuut. 



 
 

  

Bart Michielsen legt uit dat het nieuwe statuut eigenlijk het oude bestaande statuut van Zorggroep Orion is. Mensen 
die nieuw worden aangeworven komen onder de context van Zorggroep Orion en krijgen een loonschaal die matcht 
met hun functie. Bestaande collega’s houden hun bestaande statuut, welke worden gematcht. Het blijkt makkelijker 
om van een publieke organisatie naar een private organisatie te gaan, dan omgekeerd. Er moet een match worden 
gemaakt in barema’s van paritair comité naar de barema’s die gekend zijn. In de praktijk betekent dat dat er een 
eigen verhaal moet geschreven worden. Maar dit is gekend, dat heeft men al eerder gedaan. De bedoeling is om op 
te starten met sociale vrede en op een heel duidelijke manier continuïteit te willen geven aan de nieuwe collega’s. 
Men is volop in gesprek met de vakbonden, waarbij het zwaartepunt bij de vakbond van Zorggroep Orion ligt. Zij 
moeten de RPR goedkeuren en er moeten in het kader van de kinderopvang nog enkele elementen afgetoetst 
worden. Een finaal akkoord wordt verwacht tegen eind februari, maar dat traject is lopende. Het waren ook dezelfde 
vakbonden die meegewerkt hebben met de fusie. Zij kennen de protocols. 
Wout Schafraet vraagt wat het verschil is in statuut van personeel van Zorggroep Orion en personeel van de Stad.  
Bart Michielsen geeft mee dat dit niet zozeer ligt in loonsverschil, wel in verlofstelsel. Zorggroep Orion heeft zich 
gespiegeld aan de zorgsector en dus dat verlofstelsel overgenomen. Er zal ook gekeken worden naar hoe men de 
job aantrekkelijker kan maken. Het feit dat de kinderopvang kan overgenomen worden, betekent dat zij hen beter 
gaan kunnen omkaderen. Het takenpakket vanuit de zorg, zoals daar zijn een wasserij en een poetsdienst, kan mee 
overgenomen worden naar de kinderopvang. Er kan ingestapt worden in een familie waarbij de focus enkel op zorg 
en kwaliteit ligt. 
Eric Vos vindt dit een logische beweging omdat de verbreding van activiteiten van Zorggroep Orion de bedoeling 
was. Hij meent dat er heel zorgzaam moet gekeken worden naar het personeel. Het behoud van het statuut bij de 
overgang vindt hij dan ook goed. Hij vindt wel dat het bestaande personeel de keuze moet aangeboden krijgen om 
de sprong te maken naar het nieuwe statuut. De nieuwe personeelsleden mogen er niet beter uitkomen dan de 
ouderen met hun huidige statuut. Hij vindt dat dit ook individueel moet bekeken kunnen worden. 
Bart Michielsen antwoordt dat men bezig is met het matchen van een algemeen kader, maar dit kan casus per casus 
bekeken worden. Er zal zo dicht mogelijk aangesloten worden bij het bestaande verhaal, waar mogelijk. Er bestaan 
vandaag al vier verschillende statuten. Het is dus niet zo nieuw. 
Luc Op de Beeck vult aan dat dit ook al besproken werd met de vakbonden. Er kan altijd een moment bestaan dat 
het voordeel van het statuut kantelt en dan kan men overstappen naar het andere statuut. Dat werd ook zo al eerder 
toegepast.  
Koen De Busser deelt mee dat verloning voor de ene belangrijker is en voor de andere zijn dit de extralegale 
voordelen.  
Jan Van Steenbergen vraagt of het persbericht dat morgen uitgestuurd wordt niet wat voorbarig is, omdat dit 
maandag pas wordt goedgekeurd. En de woensdag daarna wordt het pas bij Orion goedgekeurd. 
Jan Van Otten antwoordt dat dit voorzien wordt met de intentie mits goedkeuring van de gemeenteraad.  
Wout Schafraet vraagt nog naar een antwoord op de vraag rond de twee procent indexering. 
Bart Michielsen geeft mee dat er vandaag vertrokken wordt van een bepaalde werkingstoelage die werd afgemeten 
op basis van de begroting waar vandaag mee gewerkt wordt. Er wordt uitgegaan van een bepaald index die in het 
verlengde ligt van de bestaande index. Deze index weerspiegelt de voorbije periode niet. Er wordt de eerste paar 
jaren wel afgewogen wat de realiteit is. Als de index of de begroting niet klopt, moet dit ook herbekeken worden. Er 
werd in alle transparantie gezegd om het op een correcte manier te doen. Dit is een starttekst en zal de komende 
drie jaar moeten afgetoetst worden met de realiteit.  
Luc Op de Beeck vult aan dat dit identiek is met wat er met de Zorggroep gedaan werd. Hier was ook een bijsturing 
na drie jaar. Je kan de kost niet exact bepalen en er werd toen afgesproken om met een reële kost te werken. Indien 
nodig moet er een correctie gebeuren zodat dit een zuivere reële kost is.  
 
 

 
 

8. Huis van het Kind Niefhout 
 
Toelichting 
Een korte toelichting over de werking van het Huis van het Kind in Niefhout. 
 
Notulen 
Aan de hand van een ppt geeft Leni Sannen toelichting bij dit punt. 
 
Wout Schafraet vraagt of het Peuterspeelpunt ook gecentraliseerd wordt en hoeveel locaties er samenkomen. 
Leni Sannen antwoordt dat de locaties aan De Warande en ’t Antwoord gecentraliseerd worden in Niefhout. De 
Schoor in Schorvoort op woensdag blijft bestaan en Sportpunt op vrijdag ook. 
Wout Schafraet vindt dat een faciliteit dicht bij huis wel goed werkt. Hij vraagt zich af of het dan niet jammer is dat dit 
gecentraliseerd wordt en of de mensen van Zevendonk en de Parkwijk de verplaatsing naar Niefhout wel zullen 
maken. 
Leni Sannen deelt mee dat er een bevraging werd gedaan bij de verschillende vestigingen en daar kwam uit dat de 
parking de drempel was. Men is zich wel bewust van het feit dat het belangrijk is om hier andere dingen te 
organiseren nu dit uit de buurt getrokken wordt. Het personeel kan nu effecienter ingezet worden. Er kan dus 
makkelijker ad hoc ingespeeld worden op de noden van de buurt. 
Wout Schafraet vraagt of het personeelstekort de reden is van de centralisatie of toch nog iets anders. 



 
 

  

Leni Sannen antwoordt dat dat enerzijds de reden is. Er waren namidagen dat er geen bezoekers kwamen. Er wordt 
ook gemonitord wie er komt, van waar men komt en wanneer men komt. De efficientieoefening moet gemaakt 
worden. 
Wout Schafraet vraagt waarom er dan niet in een buurthuis of dergelijke wordt geïntegreerd in die buurten om toch 
iets te kunnen aanbieden.  
Leni Sannen geeft mee dat zij het belangrijk vinden dat zij in die buurten blijven aanwezig zijn, daarom niet in 
dezelfde hoedanigheid. In de Parkwijk zit nog de kinder- en jongerenwerking. Dat wordt mee in kaart gehouden.  
Jan Van Steenbergen vraagt of dit de eerste keer is dat er met Rebelle vzw wordt samengewerkt.  
Leni Sannen bevestigt dat dit inderdaad een nieuwe samenwerking is. 
Jan Van Steenbergen vraagt waarop de 55 euro per maand gebaseerd is. Is dit per zitting en hoeveel zittingen zijn 
er dan? Over hoeveel percent gaat dit? En hoe is men tot dat percentage gekomen?  
Leni Sannen antwoordt dat dit gebaseerd is op het bedrag dat gesubsidieerd wordt door Agentschap Opgroeien.  
Ruben Luyckx vult aan dat het bureau al een werking op De Merodelei had dus er is geweten welk bereik dat bureau 
heeft. Dat is de basis geweest van waaruit de overeenkomst werd opgemaakt. De werking van De Merodelei 
verschuift naar Niefhout.  
Jan Van Steenbergen vraagt nog hoeveel zitting er per week zullen zijn. 
Leni Sannen geeft mee dat dit ongeveer driehonderd vijftig zittingen per jaar zullen zijn. Dus er zal ongeveer een 
twaalfduizend euro aan inkomsten aan vasthangen. 
 
 

 
 

9. Toelichting warmtetransitie Parkwijk 
 
Toelichting 
In het kader van het Masterplan Parkwijk is vooropgesteld om deze uit te bouwen als een voorbeeldwijk op vlak van 
collectieve energie- en warmtevoorzieningen. Dit onder meer door de uitbouw van een warmtenet voor de wijk en 
haar omgeving (Stadspark) en mogelijkheden in de voorziening van collectieve productie van elektriciteit. 
Zoals opgenomen in het Klimaatplan ziet de stad een regisseursrol weggelegd voor zichzelf (werf 2.1) om het 
aandeel gas als energiedrager voor verwarming, en de bijhorende CO2-impact, te reduceren. Dit in het voordeel van 
alternatieven zoals warmtenetten om warmte en koude te voorzien. Grootschalige nieuwe 
(her)ontwikkelingsprojecten zoals Niefhout, Heizijdse Velden en Parkwijk vormen daarbij cruciale projecten om de 
eerste warmteclusters of -eilanden uit te bouwen - dewelke op middellange termijn met elkaar verbonden kunnen 
worden binnen de strategie van een stadsbreed warmtenet (werf 2.2). 
Gezien de planning, timing en reeds begonnen uitvoering van de eerste werken in de wijk neemt de stad het initiatief 
om een gebundelde opdracht in de markt te zetten voor diensten met als voorwerp " het produceren, distribueren en 
leveren van warmte door de installatie van een duurzame bron en de aanleg van een warmtenet voor de Parkwijk & 
omgeving Stadspark". 
 
Notulen 
Aan de hand van een ppt geeft Dorian Vermeir, na inleiding van Astrid Wittebolle toelichting bij dit punt. 
 
Eric Vos heeft enkele vragen: 1. Hoe gebeurt de uiteindelijke afweging van de verschillende scenario’s? 2. Hoe 
schakelt de transitie in qua timing, die de wijk doormaakt met Woonboog? En 3. Hoe hebben private bewoners de 
vrijheid om hierop in te pluggen al dan niet?  
Dorian Vermeir geeft antwoord op de eerste vraag en legt uit dat dat in eerste instantie afhankelijk is van de 
marktbevraging: Zijn er kandidaten en waar stellen ze zich kandidaat voor? Focussen zij zich enkel als producent? 
Of zijn zij bereid om ook de aansluiting te maken en hun warmte via het warmtenet af te staan. Er zal eerst moeten 
afgewacht worden of er reactie van de markt komt. 
Eric Vos vraagt wat er gebeurt als er geen reactie van de markt komt. Zijn we dan zeker dat Fluvius hierin meegaat?  
Dorian Vermeir legt uit dat dat heel de opzet was van de overeenkomst die nu voorligt. Er is een ontwerpdecreet 
vanuit de Vlaamse regering die Fluvius in staat stelt om voor tien jaar op te treden als producent. Het is voor hen een 
onbekende, dus zij zijn enigszins wat terughoudend. Dat is niet hun corebusiness, maar het is een 
beheersovereenkomst waaraan rechten en plichten verbonden zijn naar ons als Stad, wat wettelijke zekerheden 
biedt.    
Astrid Wittebolle geeft antwoord op de tweede vraag. Men is in gesprek met de Woonboog en zij hebben ook een 
timing waar de Stad zich heeft op gebaseerd. Nu komt dit in een versnelling, want dit duurt al even. In de gesprekken 
werd er wel wat tijd verloren. Het decreet biedt enige marge en die hebben ze ook genomen. Los van wie het is, 
weet men dat er geïnteresseerden zijn. Er is een casus op te bouwen. Zij moeten voor ons het net leggen. De 
Woonboog zit mee aan boord zodat het een driepartijenverhaal wordt. Er zijn al een aantal ideeën naar incentives 
voor private investeringen. Het is ook de bedoeling om de mensen te informeren wanneer Fluvius langskomt zodat 
zij kunnen aansluiten indien zij dit wensen. 
Dorian Vermeir vult aan dat zij in heel dit proces input gekregen hebben dat partijen mogelijkheden zien dit te 
verwezenlijken bij de huizen die in privatieve handen zijn. Ook wat de aansluiting naar sociaal tarief betreft. Het 
moment wordt gebruikt om de opportuniteit te gebruiken om van het warmteverhaal en de individuele aansluiting een 
positief verhaal te maken. Door de vele gesprekken is wel duidelijk geworden waar de pijn- en werkpunten liggen.  
Eric Vos zegt dat wat Fluvius hier zal verwezenlijken, zullen ze in andere projecten ook moeten doen. 



 
 

  

Astrid Wittebolle antwoordt dat Fluvius in Antwerpen vanuit de industrie hierin ervaring heeft. Ook vanuit Mortsel 
nemen zij ervaring mee. Het is ook logisch dat dat niet evident is, ook juridisch. Zij moeten daarin een voortrekkersrol 
nemen.  
 
 

 
 

10. Goedkeuring verlenging culturele convenanten 
 
Toelichting 
Aan de gemeenteraad wordt gevraagd om de verlenging van de culturele convenanten voor de periode 2024-2026 
goed te keuren. Dit is een verlenging met twee jaren van de bestaande convenanten 2020 - 2023, na een grondige 
inhoudelijke evaluatie. 
 
Notulen 
Aan de hand van een ppt geeft Karen Arijs toelichting bij dit punt. 
 
 

 
 

11. Goedkeuring ondertekening overeenkomst Belgapress Kiosk 
 
Toelichting 
Bibliotheek Turnhout biedt in haar dienstverlening digitale kranten en tijdschriften aan en geeft haar leden toegang 
tot Belgapress. De contractuele afspraken hierrond werden met Cultuurconnect (voordien VCOB) vastgelegd, maar 
er is geen goedkeuring of ondertekende versie van dit contract in de stedelijke archieven bewaard. Ook aan de kant 
van Cultuurconnect is een dergelijke ondertekende overeenkomst niet terug te vinden, dit omwille van een brand 
waarbij heel wat documenten verloren gingen. Om dit euvel recht te zetten bieden we hierbij de overeenkomst 
(opnieuw) aan college en gemeenteraad aan voor goedkeuring en ondertekening. 
 
Notulen 
Aan de hand van een ppt geeft Jan Van Otten toelichting bij dit punt. 
 
 

 
 

12. Organiseren van een sportevenement 
 
Toelichting 
Het lokaal bestuur Turnhout heeft de optie toegezegd om het BK Gravel te organiseren op  woensdag 1 mei 2024. 
Hiervoor is een overeenkomst opgemaakt tussen Golazo Sports NV en stad Turnhout. 
 
Notulen 
Aan de hand van een ppt geeft Jan Van Otten toelichting bij dit punt. 
 
Jan Van Steenbergen vraagt of het gaat over 20 000 euro per sponsor. 
Jan Van Otten verduidelijkt dat het in totaal gaat over 20 000 euro. De Stad mag maximum 20 000 euro bij Golazo 
aanbrengen qua sponsors. Dat wordt in mindering gebracht van de 70 000 euro. Als er nog bijkomende sponsors 
worden aangebracht, wordt er 25% van het extra bedrag aan sponsors aan de Stad terugbetaald om te 
herinvesteren in een ander project gelinkt aan de gravelsport.  
Kevin Janssen vraagt waarom dit maar 25% is.  
Jan Van Otten geeft mee dat dit standaardcontracten zijn. 
Kevin Janssen vraagt of grote bedrijven als Soudal al bij de sponsors van Golazo horen. 
Jan Van Otten zegt dat Soudal niet bij Golazo hoort. 
Eric Vos vraagt of er iemand wordt ingezet voor de sponsorwerving. En hij vindt 25% bijzonder weinig. 
Jan Van Otten geeft mee dat men zal proberen om de 20 000 euro al binnen te halen. De dienst Ondernemen & 
Werk is sponsorpakketten aan het voorbereiden ook voor andere evenementen. En wat de 25% betreft: dat is 
contractueel zo vastgelegd door Golazo. 
 
 

 
 

13. IR 1 – Vraag van raadslid van raadslid Luc Debondt: Stand van zaken nieuwe plek voor de actieve 
senioren zoals beloofd tijdens de gemeenteraad van september 2023 

 
Toelichting  
Is er al een oplossing gevonden ? 
 
Notulen 



 
 

  

Jan Van Otten antwoordt dat hij dit allemaal op de gemeenteraad heeft meegedeeld, maar hij zal het wekelijkse 
aanbod met kostprijs nogmaals meegeven. Er werd ook een brief naar Fitp+ gestuurd met alle mogelijkheden, welke 
aan het verslag zal toegevoegd worden. 
 
Albert Van Dyck 

- ochtendgym (€ 1,-) 
- petanque bij goed weer (gratis) 
- wandeling (€ 1,-) 
- wandeling voor gevorderden (maandelijks) (€ 1,-) 
- fitness (€ 1,-) 
- yoga (€ 4,-) 

 
De Schoor 

- yoga op stoel (€ 2,-) 
- yoga (€ 4,-) 
- turnen (€ 1,-) 
- lijndans 3x/week (gratis) 

 
De Wissel (nieuw dienstencentrum Niefhout) 

- weerbaarheidtraining (€ 2,-) 
- fietsen bij goed weer (gratis) 

 
 

 
 

14. IR 2 – Vraag van raadslid van raadslid Bart Voordeckers: Het ophalen van textiel 
 
Toelichting 
8 keer per jaar wordt er een ophaalronde van textiel georganiseerd door de kringwinkel Web en de Vlaamse 
Blindenraad VZW. De inzameling gebeurt dus niet door IOK zoals bij het restafval, PMD, papier/karton of GFT. De 
welbekende oranje zakken worden een week op voorhand verdeeld en moeten voor 8 uur op de dag van de 
inzameling op straat worden geplaatst. Voor deze inzameling wordt expliciet gevraagd om de zakken niet  de avond 
op voorhand op straat te plaatsen. Er zijn namelijk mensen die 's nachts een eigen/illegale ophaalronde houden. 
Het is opvallend dat er regelmatig zakken niet worden opgehaald. Tot verschillende dagen na de ophaaldag kan je 
dus oranje zakken in het straatbeeld vinden. Als ze al niet zijn opengescheurd of uitgekieperd door minder 
goedbedoelende inzamelaars. 
Hoe evalueert het stadsbestuur de ophaling van textiel in Turnhout? Verloopt de samenwerking met de kringwinkel 
Web en de Vlaamse Blindenraad VZW goed? Welke afspraken zijn er gemaakt voor deze ophaling en worden deze 
correct nageleefd? Hoe wordt er opgetreden tegen mensen die de oranje textielzakken meenemen/stelen of 
openmaken en de ongewenste goederen goederen gewoon op straat achterlaten?  
In de recente wijziging van het UGP werden de voorwaarden om textielcontainers te plaatsen aangescherpt. Hoe 
staat het schepencollege tegenover het gebruik van dergelijke containers? Is er een reden waarom de voorkeur 
gegeven wordt aan de huis-aan-huis inzameling van textiel?   
 
Notulen 
Astrid Wittebolle geeft mee dat op dit moment de ophaling van textiel overgedragen is naar het Web, in het kader 
van een tewerkstellingsproject. Er wordt opgemerkt dat er af en toe logistieke problemen zijn, wat niet ideaal is. Maar 
als er gebeld wordt met de melding dat er ergens nog textiel moet worden opgehaald of dergelijke, dan zijn zij wel 
bereid om dit meteen op te halen. Maar dit is natuurlijk niet de ideale situatie. Wat de opengescheurde zakken 
betreft: men kan enkel de mensen beboeten die op heterdaad betrapt worden. Daarom zijn er ook bewust geen 
containers gezet op openbaar domein want dat trekt vaak extra vuil aan. Er zou een evaluatie kunnen komen of een 
ophaalpunt mogelijk is, maar er moet ook gekeken worden wat men daarmee in gang zou kunnen zetten. Er zijn ook 
mensen die hun textiel zelf naar het Web brengen. De schepen wil gerust eens bekijken of er betere formules zijn, 
maar men is niet van plan om textielboxen op openbaar domein te plaatsen. 
Bart Voordeckers vindt dat de ophaling zeker bekeken moet worden want op dit moment is dit niet echt efficiënt. Dit 
kan misschien ook ingezameld worden in winkels, zoals dat nu met batterijen en klein electro gebeurt. In te leveren 
tijdens de openingsuren. Of bijvoorbeeld op de zaterdagse markt werken met een minicontainer in een sorteerstraat. 
Hij denkt dat daar heel veel potentieel in zit.  
Ludwig Nietvelt maakt de bedenking dat je bij zo’n ophaalpunt in winkels hetzelfde fenomeen gaat krijgen als in de 
Elisabethlei. Daar staan vaak voor de opening al heel veel zakken voor hun deur. Er wordt daar niet alleen kledij 
afgegeven en dat ligt daar dan ’s morgens voor opening allemaal voor de deur. 
Uit het publiek wordt aangehaald dat er al enkele oplossingen bestaan. Ook bij Kontour in de Korte Gasthuisstraat 
kan je kledij gaan inleveren. Ook H&M heeft een recyclagepunt in haar filiaal. En men denkt dat er in de toekomst 
nog andere winkels zullen volgen. Misschien kan hierover in de stadsmagazines aandacht aan gegeven worden en 
een oplijsting komen welke mogelijkheden er zijn. 
Astrid Wittebolle geeft mee dat hier het engagement werd aangegaan om de ophaling te evauleren.  
 
 

 



 
 

  

  



 
 

  

15. Punten gemeenteraad en raad voor maatschappelijk welzijn 
 
Notulen 
Astrid Wittebolle en Jan Van Otten overlopen de agenda van de gemeenteraad en de raad voor maatschappelijk 
welzijn. 
 
 

 
 

16. Uit het college 
 

 
Notulen 
Er werden geen extra punten aangebracht. 
 
 

 
 
Charlotte Verboven 
Commissiesecretaris 
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Campus Blairon 200, 2300 Turnhout
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Aan de senioren van het Fit+-programma
contactpersoon:
Communicatie
0145341 78
communicatie@turnhout.be

Turnhout, 17 november 2023

Sportaanbod voor actieve senioren

Beste sporter

Julie signaleerden ons via de gemeenteraad jullie ongerustheid en teleurstelling over de stopzetting van
het voor senioren gereserveerde uur sport. We begrijpen en erkennen het belang dat het jarenlang voor
jullie heeft gehad, zowel voor jullie conditie en gezondheid als voor de sociale contacten die er altijd aan
verbonden waren.

We kunnen jullie echter geruststellen dat Turnhout zijn inspanningen voor sportieve senioren niet
stopzet. Het aanbod is echter wel veranderd en overgenomen door Zorggroep Orion.

Het systeem van de tienbeurtenkaart wordt vervangen door een brede waaier van laagdrempelige en
goedkope sportactiviteiten in de lokale dienstencentra ‘Albert van Dyck’, De Schoor’ en De Wissel’ Op
het programma staan onder meer ochtendgym, yoga, turnen, lijndansen, weerbaarheidstraining en
fietsen. De kostprijs bedraagt maximaal vier euro, sommige activiteiten zijn helemaal gratis. Er is elke
week een divers aanbod en de organisatoren garanderen ons dat jullie altijd als groep kunnen
deelnemen. Meer informatie over het programma vinden jullie per dienstencentrum op de website van
Zorggroep Orion: zorggroep-orion.belactiviteiten.

Daarenboven kan Zorggroep Orion, in overleg met Fit+, een programma op maat aanbieden. Jullie
kunnen daarvoor contact opnemen met de zorggroep, ofwel per mail naar
secretariaatzorggroep-orion.be, ofwel of telefonisch op het nummer 014 28 40 00.

We hebben er alle vertrouwen in dat jullie noch jullie sportieve activiteiten, noch jullie sportieve
gezelschap zullen moeten missen.

Met vriendelijke groeten


